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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 

 Заменик тужиоца Веселин Мрдак, 
 

 Пуномоћници оштећених Наташа Кандић, Славица 
Јовановић, 

 
  
 Сви оптужени и  

 
 Браниоци адвокати: 

 
 Звонимир Здравковић - бранилац опт. Љубана 
Деветака, 

 Бранкица Мајкић - бранилац опт. Милана Девчића, 
 Игор Олујић - бранилац опт. Милана Радојчића, 
 Војислав Вукотић - бранилац опт. Жељка Крњајића, 
 Бранко Лукић - бранилац оптужених Миодрага 
Димитријевића и Радована Влајковића, а на данашњем 
претресу мењаће и адвоката Ђорђа Калања – браниоца 
оптуженог Радисава Јосиповића,  

 Јасмина Живић - бранилац опт. Дарка Перића, 
 Гордана Живановић - бранилац опт. Јована Димитри-
јевића,  

 Слободан Живковић - бранилац оптужених Саше 
Стојановића и Драгана Бачића, а који ће на данашњем 
претресу мењати и адвоката Браниславу Фурјановић – 
браниоца оптужених Зорана Косијера и Петронија 
Стевановића, и  

 Радослав Шошкић – бранилац опт. Александра 
Николаидиса.  

 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се главни претрес одржи. 
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Претрес је јаван. 

 
 Главни претрес се наставља у 09:45 часова. 
 
 

НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
 
 

Испитивање сведока Влатка Палијана, чије се 
испитивање врши путем видео конференцијске везе 
успостављене са Жупанијским судом у Вуковару, у присуству 
судије Јадранке Курбел, записничара Мелите Кружић и 
судијског помоћника Вишег суда у Београду Гордане Илић. 
 
 
 

СВЕДОК ВЛАТКО ПАЛИЈАН 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан господине Палијан. Да ли ме чујете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Добар дан. Чујем Вас. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли су Ваши лични подаци од оца Петра, 
умировљеник, адреса Ловас, улица Вуковарска број 43, рођени сте 
1966. године? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, али преселио сам се у Гајеву данас, 
улица. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: 
 
 Са личним подацима као на записнику Жупанијског 
суда у Вуковару Кир. 887/07 од 21.11.2007. године, с тим 
што наводи да му је адреса Ловас, ул. Гајева број 11. 
 
 Рећићете суду да ли сте у неком сродству или у завади са 
оптуженима Љубаном Деветаком, Миланом Девичићем, Миланом 
Радојчићем, Жељком Крњајићем, Миодрагом Димитријевићем, 
Дарком Перићем, Радованом Влајковићем, Радисавом Јосиповићем, 
Јованом Димитријевићем, Сашом Стојановићем, Драганом Бачићем, 
Зораном Косијером, Петронијем Стевановићем и Александром 
Николаидисом? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  
  
 Са оптуженима несродан, није у завади. 
 
 Бићете саслушани као сведок. Као сведок сте дужни истину да 
говорите, давање лажног исказа је кривично дело. Пре него што 
крене, у ствари нисте дужни да одговарате на поједина питања 
уколико би себе или неког свог блиског сродника изложили тешкој 
срамоти, знатној материјалној штети и кривичном гоњењу, а пре 
него што кренете да дајете исказ положићете заклетву тако што 
ћете изговарати ове речи после мене. Заклињем се. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што пред судом будем питан. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Што пред судом будем питан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Говорити само истину. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Говорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да ништа од онога. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: И да ништа од онога. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што ми је познато. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Што ми је познато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нећу прећутати. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нећу прећутати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево овде у судници. Да ли можете мало 
гласније да причате, у судници интервенишу, ја не верујем да Вас 
оптужени добро чују или да Вам подесе тај микрофон да се појача 
некако да Вас јасније чујемо. 
 Пред овим судом се води кривични поступак против ових 14 
лица које сам Вам прочитала, због кривичног дела ратни злочин 
против цивилног становништва. Предмет оптужбе су догађај у месту  
Ловас, октобра и новембра месеца 1991. године, страдање 69 
цивила хрватске националности и предмет оптужбе је напад на 
Ловас, страдање цивила у нападу. Затим други део је дешавање у 
самом селу, противзаконита затварања, мучења, телесна 
повређивања становништва и страдање 27 цивила у томе и трећи 
део је догађај на минском пољу и страдање цивила на истом. Пошто 
сте Ви давали изјаве пред истражитељима Хашког тужилаштва 
05.02.1996. године, на главном претресу пред Жупанијским судом у 
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Вуковару, у предмету К.25/00 од 09.12.2003. године и по замолници 
овог суда пред Жупанијским судом у Вуковару 21.11.2007. године у 
предмету Кир.887/07 из којих произилази да сте у овом периоду 
били у Ловасу, испричаћете суду све у вези овога шта је Вама 
познато почев од дешавања пре напада у селу, за време напада и 
даље све док се нисте иселили из Ловаса. Изволите. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Ја се извињавам што прекидам, ако могу 
сведока само за секунд да зауставим. Господин Димитријевић не 
чује ништа, ако би могао поново да се премести у судницу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Може, може, ја сам то и заборавила да кажем 
на почетку. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Хвала Вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ако је проблем да опет ставите. Да ли Вам 
требају сад слушалице господине Димитријевићу? Имате? Добро. Не 
можете ни да чујете док не почне сведок да прича. Изволите 
господине Палијан. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Од почетка да почнем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Све. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па напад је почео минобацачки, граната 
ујутру око пола 8. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево реагују оптужени да се не чује довољно 
добро. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: И то је трајало једно сат времена, онда су 
ушли са свих страна они војници «Душан Силни» и добровољци и 
ишли су по улицама и терали људе да иду у задругу тамо да се 
пријаве и онда су тамо остављали. После подне су онда ишли по 
кућама редом и претресали куће и убијали и одводили исто у 
задругу тамо. Неки су били остали преко ноћи па су их ујутру 
пустили а неки су задржани били до 07-ог, 08-ог, тако. После су 10-
ог сазвали, у ствари не 10-ог, десетог је био напад, 17-ог су сазвали 
састанак као да ће нешто почети радови јесенски и све мушкарце од 
17 до 60 година да дођу у задругу у 5 сати, а после 5 сати је био 
полицијски сат. Онда кад смо ми дошли тамо пред задругу онда су 
почели војници неки у шареним одорама почели су да нас уводе у 
двориште и претресају и ударају ко је имао нешто у џепу кључеве 
неке и тако нешто и онда смо ту преседели целу ноћ. Неки су ишли 
па около, рекли су нам да не смемо се померити да морамо седети 
један уз другог онако, а они су ишли около и гледали су ко се 
помера па су га онда тамо ударали и тако смо целу ноћ преседели у 
дворишту, а испред нас је био, они су били са митраљезима а на 
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средини је био пушко-митраљез и бомбе су онако на трему поређане 
биле и рекли су ако почну бежати да ће они почети пуцати. Ујутру 
око 7 сати онда су дошли, имали су два, три списка и онда су 
прозивали и како су прозивали тако су их тукли, а Петроније је бо 
ножем и тако је било до једно 10 сати. После тога дошао је Деветак 
и рекао је да идемо брат грожђе и онда су нас све постројили у две 
колоне, а једно десетак је остало у задрузи, а нас су водили према 
винограду и кад смо дошли близу где се скреће за виноград онда су 
рекли да продужимо а мало даље је била дјетелина и онда су нас 
терали да идемо по детелини ногама онако, ухватили се за руке и 
ишли према минама. Кад смо дошли до једно 50 метара до краја 
један се бацио на мину и мина је експлодирала и како је 
експлодирала тако су они почели пуцати по нама. Рекли су да не 
смемо залећи ако они почну пуцати и после тога је наишао неки 
капетан и питао је њих шта раде са нама, а он је рекао, они су 
рекли да чистимо мине што су усташе поставиле и онда су 
прекинули и онда смо ми морали то ићи разминиравати те мине и 
онда су нас после одвезли у задругу тамо поново и дали су нам воде 
и јести и онда су нас пустили кућама, с тим да смо кад смо ишли 
кућама морали ићи у опћину тамо да нам направе пропуснице да 
можемо се кретати по селу. После смо морали радити тамо у 
задруги, од 10 до 05 смо се могли кретати, после тога је био 
полицијски час и тако све док нисам, док ме нису отерали из села 
06.04. Морао сам стално да радимм тамо. После тога није било тако, 
пред нову годину онда су исто купили и одводили, навече дође 
покупи пар људи и одведе у опћину тамо у подрум и онда га тамо 
целу ноћ туку и свашта раде и после тога онда ујутру у аутубус и из 
села га пошаљу. Онда после нове године онда се мало било 
примирило, онда није тако било до 06.04., онда су дошли по мене на 
посао и онда су нас ставили у аутобусе и послали у Хрватску.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало ако можете гласније? Сад ми овде у 
судници чујемо а режија не чује. Изволите даље. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: После су нас послали у Хрватску и онда 
нисмо више, онда смо били у прогонству. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то све господине Палијан? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите тужиоче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Господине Палијан, ја заступам оптужбу у овом 
предмету, поставићу Вам нека питања и истовремено ћу Вас 
замолити да приликом одговара на та питања кажете нам оно што 
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Вам је било непосредно познато и оно што сте евентуално чули, 
сазнали посредно на други начин? У једној од својих изјава раније. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Спустите мало микрофон, не знам у чему је 
проблем. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па звук. Рекли сте да сте рођени у Ловасу и да 
сте ту живели до. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У Вуковару. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, а да сте живели у Ловасу до 1992. 
године. Пре свих ових догађања да ли сте били запослени и где? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, био сам у задрузи у Ловасу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта сте радили, на којим пословима сте 
радили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па у пољопривреди. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте да је у мају месецу 1991. године у 
вези оног догађаја у Борову Селу да су тада почели да се ремете 
односи између вас држављана хрватске националности с једне 
стране и друге српске националности? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У селу се то није примећивало. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А можете ли нам рећи да ли се и ако јесте од 
када то почело примећивати? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па у селу је почело у деветом мјесецу, 
тако, колико ја знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се након догађаја у Товарнику, значи у 
деветом месецу па до овог дана док је, кад је нападнут Ловас, да ли 
се нешто пореметило у вашим међунационалним односима?  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па што се мене тиче није, али нисам 
овако приметио ништа, сви који смо били добри са Србима ништа 
није било променило се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли од раније познавали оптуженог 
Девчић Милана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У каквим сте односима с њим били? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па кад се видимо онда је било здраво, 
здраво и нисмо баш контактирали пуно. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Милана Радојчића јесте ли познавали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Жељка Крњајића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Љубана Деветака? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У каквим сте односима са свима њима били? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па нисам био у свађи ни са ким.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте тај напад је почео 10.10. ујутру? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте пре тог напада, да ли Вам је било 
познато да ли су неки од ових које смо малочас споменули – 
Девчића, Деветака, Радојчића, Крњајића или неке друге мештане 
српске националности, да ли сте уочили да ли су они пре овог 
напада били у селу или нису били у селу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да нису били, да су они 
отишли. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли Вам је познато још неко име за које 
знате да су пре напада на село напустили Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тепавци Зоран и Радован.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте напад је почео ујутру око 7 сати, 
гранатирање. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Пола осам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта сте Ви у том тренутку урадили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па били смо у подруму. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Били сте? Хоћете ли нам набројати који сте то 
ви сви који сте били у подруму? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Стриц,  стрина, дјеца њихова и мама и 
тата и сестра. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Док сте били у подруму, шта сте могли чути? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па прво гранатирање, онда кад је то 
престало онда је пуцњава метака из пушака. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли и ако излазите када у ком тренутку ви 
излазите из подрума или вас неко изводи из подрума? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ми смо сами изашли тако око пола 12, 
12 ја мислим, не сећам се времена. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Где сте изашли, на улицу или у двориште 
испред куће? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Испред куће. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се појавила, да ли се неко појавио нека 
војска код Ваше куће? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па касније су око, можда  након 2 сата 
онда су пролазили кроз нашу улицу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је пролазио кроз вашу улицу? Која је то, 
каква је то војска, можете ли нам описати како су они изгледали, 
какву су униформу носили? 

ВР
З 0

38
0



Транскрипт аудио записа 
са главног претреса од 22. марта 2010. године 

Видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у Вуковару 
 

8

Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Изгледали су у војним овим СМБ одорама. 
Причали су да су добровољци и «Душан Силни». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли сви били у тим СМБ униформама или су 
можда? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Било је овако у цивилним. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Са том војском да ли сте приметили да ли је 
ико од мештана био са њим, од ваших мештана у селу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Био је Тепавац Зоран и ја мислим да није 
нико више био, ови су сви били са стране. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли вам је и ко вам је рекао да идете тамо у 
задругу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па од њих један је рекао да морамо ићи 
тамо да се упишемо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли неко од мештана или неко од ових које 
Ви не познајете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Није од мјештана, са стране. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И јесте ли ви сви из куће кренули у задругу и 
отац и мајка и стриц и деца и сви? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У којој улици сте Ви становали ту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Онда се звала Марка Орешковића. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико је то отприлике где је Ваша кућа, 
удаљености до те задруге где сте кренули? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па нисам мерио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па отприлике оријенатационо, временски или у 
метрима или тако већ? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па једно 5 минута. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте успут видели евентуално ако је било 
неких порушених, запаљених кућа или неких убијених људи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Једна је кућа била запаљена а у једној је 
био један убијен човек. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Који је то човек у тој кући, да ли се да знати? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Пољак Јосип. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли у његовој или у туђој кући? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У својој. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То сте непосредно видели док сте ишли тамо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте у ранијој изјави коју сте дали овим 
истражитељима да су вас све време држали на нишану док сте ишли 
са пушкама у рукама, док сте ишли ка задрузи? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, они су пролазили на другу страну а 
ми смо ишли на другу страну према задруги. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисам то разумео како ко на коју страну. Јесу 
ли ишли са вама или су ишли одвојено од вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Они су ишли супротно. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У супротном смеру су ишли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево нека сведок објасни. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хоћете објаснити то мало како су се кретали 
они а како ви кад су вам рекли да идете у задругу тамо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па они су претресали куће, ишли су 
напред, а ми смо ишли на другу страну према задруги, а пролазили 
смо крај њих. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли ишли у истом смеру и једни и други? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, нисмо ишли, у супротном смеру, 
рекао сам.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте између осталог тада неке су убили 
на лицу места без икаквог разлога. Да ли сте Ви видели да су? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А одакле Вам то сазнање да су неке убили на 
лицу места без икаквог разлога? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па у другим улицама су причали да су 
убили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли Ви знате тог дана након напада некога 
од тих убијених по имену Ваших мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не бих се сад могао сетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли познавали Мирка Гргића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, шумара. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате како је он и где је он страдао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Њега су убили, али на другој страни села. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То сте чули или сте видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, то сам чуо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не знате од кога сте чули то? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мато Адамовића јесте ли познавали и да ли 
знате шта је било с њим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нисам га познавао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате шта је било с њим, да ли је он 
страдао тог дана или наредног дана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То нисам чуо. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли чули за Данијелу Бадањак, Цецилију 
Бадањак, Антуна Јовановића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Данијела, па да, они су у својој кући ја 
мислим убијени, то су исто причали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Антуна Јовановића, Анку Јовановић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта сте чули за њих? Ја ћу Вам прочитати ова 
имена, а Ви ако можете да се опсетите можете нам рећи за неког од 
њих ако знате или сте чули шта је са њима било? Да ли ме чујете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи, Катарина Павличевић, Јурај Пољак, 
Јосип Краљевић, Алојзије Полић, Мате Кесер, Јосип Пољак, Иван 
Острун, Драго Пејић, Мијо Божић, Тома Сабљак, Вид Кризманић, 
Стипе Мађаревић, Павао Ђаковић, Стипе Пејић и Живан Антоловић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, чуо сам.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта сте чули за њих, да ли су, када, где и на 
који начин страдали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па већином у својој кући су страдали тога 
10-ог, ја мислим да је било кад су ушли у село. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте дошли пред задругу, шта сте ту 
затекли, шта сте видели? Да ли је ту било војске, какве војске? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па било је да, добровољаца. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажете добровољци, како знате да су 
добровољци, по чему разликујете добровољце од неке друге војске? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па војска треба да буде једнако обучена, 
а ово је било свакако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли сви били наоружани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како су се понашали према вама кад сте дошли 
у задругу, шта се дешавало кад сте, и колико их је било отприлике 
ту око вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па нису они стајали крај нас, они су 
шетали около. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте тада те прилике видели било кога од 
ваших мештана Срба? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ту не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли вам се неко обраћао док сте били ту у 
дворишту задруге? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, само су нас пописали и ишли смо 
кући. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То пописали по имену, адреси, како то 
пописали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, име и презиме. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко је то пописивао да ли знате, неко од те 
војске или ко? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, неко од њих, не сјећам се сада. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: До колико сте тог дана остали у задрузи? До 
ког времена? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па само док су нас пописали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Отприлике временски кад је то било, пре 
подне, после подне? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Пола сата можда. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Молим? Да ли сте добили Ви лично неко 
задужење? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тада не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте следећи пут дошли у задругу? Да ли 
Вам је неко рекао да дођете сутрадан у задругу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Након два дана ја мислим онда су нас 
звали да дођемо, ишо је по селу па је чито да морамо доћи радити у 
задругу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко је то читао, да ли неко од ваших 
мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не могу се сјетити сада. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Неко од ваших мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, по улицама ишо и чито. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Које сте Ви, јесте Ви добили у тој задрузи 
старо задужење које сте имали пре овог сукоба или сте добили неко 
ново? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, у задрузи сам радио тамо у 
радионици. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли Вам је неко директно дао то задужење 
док сте радили у задрузи, ко Вам је био неко ко Вам је давао 
задатке, распоређивао на посао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Миленко Рудић је био тамо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли био наоружан тада? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је био наоружан тада у задрузи док сте 
ви радили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. Био је само у шареној униформи. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи Ви сте долазили на посао и ишли кући 
да нормално после радног времена. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте тих дана видели и сазнали 
непосредно или Вам је неко рекао да ли су ту формирани неки 
затвори,  где су формирани, како су поступа са људима, ко то ради? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тада ништа. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте чули да је било неких затвора у 
неким објектима у Ловасу, у задрузи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, у опћини је било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је био неки, где је била полицијска 
станица ако је била? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У једној кући. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Знате ли ко је био главни у тој полицијској 
станици? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да је био Девчић и Радојчић, 
сад од њих двојице један је био. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте Ви Девчића и Радојчића виђали тих 
дана пре овог 17-ог? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисте никад? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Онако у пролазу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате шта су они радили, чиме су се 
бавили за то време до 17-ог? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте у ранијој изјави истражитељима да 
је њихова станица била смештена у једној приватној кући коју су на 
силу одузели од власника и у којој су испитивали и тукли 
заробљенике доведене из дворишта задруге, да ли је то тачно, да 
ли Вам је то лично познато? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, то је било после 17., а можда је било 
и прије, ја то не сјећам се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате по имену било којег Вашег 
мештана који је у том времену од 10. након напада па до овог 17. 
после подне кад сте се поново скупили у дворишту задруге да је 
страдао и ако знате на који начин? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да није, ја се не сјећам, а 
нисам ни чуо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте познавали Дарка и Жељка Павлића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате шта је са њима било? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па и њих су убили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате кад и под којим околностима? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Е то не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Антун Лукетић, Ђука Лукетић, Петар Лукетић, 
Кризманић Алојз, Ђуро Кризманић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То је било после 17., или на 17., 18. тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да Вам не читам имена свих ових лица, да ли 
за било кога од њих знате где су, како и од кога страдали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па они су  остали у дворишту кад су нас 
одвели да беремо грожђе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Тог 17.? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: 18-ог ујутру. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не, али тог 17. рекосте да сте обавештени да 
треба да се скупите после подне да треба да се скупите у двориште 
задруге. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: На који начин сте обавештени о тој обавези? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ја мислим да је исто ишо по селу и по 
улицама и причо један мјештанин, не сјећам се сад који је, да 
морамо у пет сати бити пред задругом да се договоримо за посо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли се из Ваше куће сви том позиву 
одазвали и Ви и отац и сестра? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ja и отац да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте дошли пред задругу да ли је ту већ 
било више људи и ако је било колико отприлике сакупљених 
мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па било је сви они који су од седамнаест 
до шездесет година требали да дођу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте се скупили испред улаза у то двориште 
задруге? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, на улици. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Отприлике број неки, не знате, отприлике, 
орјентационо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па једно шездесетак тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли тај улаз у двориште има две капије, 
велику и малу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Велику и малу да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како сте Ви улазили, на велику или на малу 
капију? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: На малу и прегледали су нас тамо и 
ударали ко је имо нешто у џепу или. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли можете прецизније одредити ко вас је то 
прегледао, како су ти људи изгледали, у којој униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Имали су шарене униформе, сви су били 
једнако обучени. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То шарене униформе, ако се сећате мало 
прецизније по боји, која је преовлађујућа боја ако је шарено, а која 
није. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па зелено-црна, браонска. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви знали којој војсци припадају ти 
што су Вас прегледали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Причали су, не могу се сад сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И кад сте ушли у двориште шта сте затекли у 
дворишту, ко вас је и на који начин распоређивао како да стојите 
или да седите или како да се понашате? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па биле су клупе постављене на средину 
дворишта. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи клупе су биле постављене пре него што 
сте ви ушли у двориште? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ваљда. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико је било тих војника ту који су вас 
распоређивали и наређивали где и како да седите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па једно пентаестак. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли било више редова тих клупа? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте се сместили и кад сте сели, је ли и 
отац био са Вама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, али није био крај мене, био је у 
другом реду. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се можете сетити по имену неког од 
Ваших мештана који су са Вама били те прилике у том дворишту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Драган Кризманић, Селаковић Љуба, 
Иван Мујић, па већина мјештана. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта се дешава након што сте смештени ту, 
шта вам је речено како да се понашате, шта да радите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да сједимо мирно, да се не смијемо 
померити. 

ВР
З 0

38
0



Транскрипт аудио записа 
са главног претреса од 22. марта 2010. године 

Видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у Вуковару 
 

15

ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И до ког времена сте отприлике седели тако 
мирно и да ли вас је за то време било ко од тих војника на неки 
начин физички малтретирао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па до јутра смо сједили ту. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да, али. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: А било је, од тих војника није било, нису 
били ти, него су онда дошли други, ови што су били у војним 
обичним униформама и цивилу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисам Вас добро разумео,  кад су ти други 
дошли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па кад су нас поредали тамо да сједнемо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи, онда ови што су вас претресали су 
изашли, нису више били ту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па неки је био, сад је ли био са њима или 
је био од ових ја не знам. Био је и један домаћи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како се звао тај домаћи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Новаковић Миодраг. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да, рекосте раније да мислите да је у то време 
био малолетан. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да је тако. Он је исто ишо 
около и туко људе који су се помјерали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте у току ноћи, да ли је било туче људи, 
малтретирања људи до ујутру, значи у току ноћи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Било је у пар наврата тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли вас је неко пописивао ту док сте били у 
дворишту у току ноћи или ујутро рано? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Имали су спискове ујутру. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је неко од тих који су вас чували ишао 
између вас и тражио да предате неки новац или неке ствари које 
имате код себе вредне и томе слично? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тада не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Али када јесте? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нису док сам ја тамо био, не знам 
послије. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте Ви могли добро видети шта се све 
дешава око Вас, пошто сте кажете седели мирно и нисте смели да се 
окрећете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па онако колико се може видјети. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли било ту неког осветљења, је ли се могло 
у дворишту? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, мрак је био. Имало је оно свјетло има 
у дворишту. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта се догађа ујутру, ко долази, ко вам се 
обраћа? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па дошао је тај што је био и навечер кад 
смо улазили унутра са неким списковима и онда је он читао и по 
имену и ко је изашо онда су га ударали тамо и млатили ови други 
што су били цијелу ноћ ту са нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је са њим дошао још неко од мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Е тога се не сјећам, двојица су била, 
тројица са њим, а не могу се сјетити сада. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте истражитељима Хашким да је с њима 
дошао и њихов командант Љубан Деветак. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Он је касније дошао сам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли био у цивилној одећи или некој војној? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Е не могу се сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је он имао некакав списак, ко је имао? 
Ви кажете «спискови» то значи у множини. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Било је два, три списка. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То сте видели да је било два, три списка? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли вам се Љубан обратио то јутро кад је 
дошао, кажете касније дошао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, свима. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта вам је рекао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Рекао је да ћемо ићи брати грожђе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажете почело је неко издвајање, неке које су 
прочитали су издвојили и почели да туку? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се сећате ко их туче? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ти што су били са нама преко ноћи, 
овај је само чито имена и ко је изашо онда су их почели ударати. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Где су их тукли, ту на лицу места или можда 
одводили на неко? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, у дворишту пред нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли су неке одводили на неко друго место да 
туку? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, њих су само одвојили у радионицу, 
њих пред нама нису тукли, ти што су убијени, ти касније што су 
убијени њих су у радионицу одвојили. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се можете сетити иједног имена од 
Ваших мештана који је прочитан са тог списка и тучен ту у 
дворишту, радионици? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ходак Мато, не могу се сад сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је и где у том тренутку био Љубан 
Деветак? Да ли је уопште био ту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Он је дошао пред кад ћемо ми ићи онда 
после тога можда једно петнаест минута смо тамо још били и онда 
су нас постројили и водили према винограду. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је он лично издвајао неке људе који су 
му потребни тамо за неке радове и да ли сте то видели пре свега 
ако је било уопште? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја нисам видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад треба да изађете из тог дворишта, ко то 
командује да изађете напоље из дворишта? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тај главни ваљда од тих шарених, 
заповједник. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Можете га, ако се сећате, мада је толике 
године прошле, ако имате у сећању његов лик, изглед, како је 
изгледао, које висине, да ли је имао капу, какво је одело имао,  
какво наоружање? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Пиштољ је имо, у шареном је био обучен, 
не могу се сјетити сада  како је изгледо, нисам примјетио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Видим овамо из података да сте војску 
служили. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте могли евентуално видети уколико је 
тај човек имао неки чин и ако је имао који чин је имао, ако сте 
могли да видите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нисам видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте изашли напоље, да ли вас неко 
постројава или наређује како ћете да станете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Док смо излазили у дворишту су рекли по 
двоје да станемо у колону. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли на велику капију излазили или на 
малу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: На велику капију. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И то вам је рекао тај у шареној униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да.  
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте изашли на улицу, да ли је ту било 
војске испред? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, војска је била у шареном. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли вам је неко командовао куда ћете да 
кренете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тај у шареном. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли вам рекао којим путем да идете и где? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико вас је било отприлике вас цивила који 
сте изашли из те задруге у тој колони? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Педесетак. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте се прво ту на улици постројили тако 
у колони по двоје и где је та војска, испред вас, око вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Кад смо кренули ми смо ишли, они су 
ишли са стране нас, исто крај нас, с једне стране и с друге стране. 
Кад смо сишли доле низ централу онда смо ми били са стране, они 
су били у средини и рекли су «ако почне неко пуцат нек вас прво 
убије». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико је те војске отприлике било у вашој 
пратњи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па једно двадесетак. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу сви били у истим униформама једнако 
обучени? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, у истим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта су носили од наоружања? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Пушке. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли их носили на рамену или су их држали 
у рукама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У рукама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је неко од мештана био у вашој пратњи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Они су за нама ишли. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како се зову ти ваши мештани, ако се сећате? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Један се звао Милан Рендулић, а другог 
се не могу сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу они ишли испред вас или иза вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Иза, иза. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате, да ли се неко од те војске 
издвајао по томе што је издавао команде како да се крећете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нико уз пут ништа није. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Никога нисте видели међу њима да је, ипак 
војска је војска, да ипак неко командује том војском? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тај који нас је извео тај је био напред. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У ком делу колоне сте Ви били? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Мало више при крају. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се сећате ко је ишао поред Вас, 
непосредно иза Вас или испред Вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не могу се сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте да сте очекивали да ћете скренути 
лево према виноградима кад сте ишли низ тај пут тим путем доле. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате, да ли се сећате ко је рекао да 
продужите, да не кажем командовао да продужите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па неко од напред је рекао, од њихових. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисте видели ко је и какав је? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте стигли доле до, како сте Ви то описали 
до те ливаде на којој је била детелина, да ли знате ко је 
командовао, ко вам је рекао да скренете са пута на ту ливаду? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тај заповједник њихов који је био 
напред. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте Ви то са зачеља колоне могли видети и 
чути? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Чуо јесам али нисам видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте ушли ту, кад сте скренули с пута у ту 
детелину, да ли вам се неко обратио и шта вам је рекао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да се ухватимо за руке и да се раширимо, 
да раширимо руке и да се ухватимо за њих. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Е сад покушајте прецизније објаснити, пошто 
смо неки били на лицу места, неки су видели и снимке, да ли та 
прва команда значи да сте ишли узбрдо горе према том воћњаку, 
већ шта ли је било? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи попреко те ливаде? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, прво смо тако ишли. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Прво по њеном ужем делу, је ли тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте чули ко вам је то рекао шта да 
радите и како да радите са ногама док сте се кретали по детелини? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Чуо сам да је неко вико, ваљда њихов 
заповједник, да идемо према горе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта да радите са ногама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па по трави да косимо траву. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви знали чему та наредба, чему то 
служи? Да ли су вам рекли шта ту тражите у тој ливади? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли у том распореду стигли горе до врха 
отприлике те ливаде? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Док сте се ви кретали тако том ливадом 
нагоре, да ли сте могли приметити где се та војска налазила у 
односу на вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па иза нас. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: На колико отприлике иза вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па можда једно два метра. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу сви или само неки иза вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Сви. Сви су били распоредити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И кад сте стигли горе ко командује другачији 
распоред и какав распоред кретања? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па њихов тај један је рекао да се 
окренемо према доље према асфалту и да сиђемо доље и онда смо 
ишли према творници тамо и према економији. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: На исти начин? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Док сте ишли према творници тамо, где се 
налазила та војска? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Исто иза нас. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли могли видети где се налази, да ли је 
неко био на улици, да ли је неко био иза вас, на ком одстојању, на 
којој удаљености од вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па та војска је била два метра тако 
колико сам мого да приметим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Уз пут само да се вратимо за тренутак на 
кретање том улицом доле према том месту где је била та детелина, 
да ли се нешто тада догодило са неким од ваших који су се кретали 
у тој колони? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико се сећате можете ли нам описати шта 
се то и како догодило? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па једног су тамо изболи и претукли и 
није човек више мого и онда је пао доље и онда је овај један 
мјештанин тај Рендулић Милан реко «пустите га, он је мој, ја ћу 
њега средити». И кад смо сви мало одмакли онда смо чули пуцањ. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте видели ко је пуцао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ваљда је тај Милан пуцо јер је он био 
тамо међу задњима. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте Ви то видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нисам био видио, само сам чуо, јер се 
нисмо смели окретати. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да се вратимо сад на ово минско поље, на ово 
поље сад, извињавам се унапред сам рекао минско. У том Вашем 
кретању шта се надаље, према творници тамо, шта се догађа 
надаље? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ишли смо и шутали исто дјетелину 
тако. На једно педесетак метара од краја тамо асфалт цесте оне што 
има био је један ред мина постављен и онда се један бацио на ту 
мину и мина експлодирала и кад је мина експлодирала онда су они 
почели пуцати по нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Са које удаљености и са које стране су почели 
пуцати по вама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па било је и на цести горе и ови што су 
ишли војска са нама иза нас. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А јесте ли Ви видели тог Вашег мештанина који 
је активирао ту мину и ако јесте на који начин је активирао ту мину? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нисам га видио али су причали који су 
били крај њега да се бацио на мину и он је добио доста батина тамо 
су га претукли. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли можете временски да определите, да се 
сетите, експлозија мине једна или више, да ли знате колико је мина 
експлодирало у том тренутку? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Једна. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Временски након тога кад је започела та 
пуцњава? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Мени се чинило одма. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико је временски то трајало, не толико 
временски колико та пуцњава, кажете служили сте војску да ли 
можете евентуално да се сетите колико је то трајало и је ли то била 
пуцњава из аутоматске? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Било је и аутоматске и полуаутоматске. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли било, да ли сте чули и рафалну пуцњаву? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, и рафалну и појединачну. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У односу на то поље детелине где сте се Ви 
налазили кад се то догодило, кад је прва мина активирана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја сам био на супротној страни где је 
мина експлодирала. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи више горе у брду? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И кад је престала та пуцњава шта сте видели, 
да ли сте видели рањене и мртве око Вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Око мене је само био један убијен, а 
доље ниже су сви који су били рањени око мине. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Тај један који је рекосте убијен поред Вас, како 
се звао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Палијан Иван. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Извините нисам чуо? Је ли Вам то род неки? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Стриц. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате где се у том тренутку налазио Ваш 
отац? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. Он је био мало ниже од мене. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте после тога видели да ту има још 
мртвих људи и рањених? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте препознали по имену неког од Ваших 
мештана међу тим убијеним или рањеним? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Шалај Мија је био убијен, Иван Мујић је 
рањен, не могу се сад сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте познавали Марјана Марковића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли Вам је познато да ли је он ту страдао 
смртно? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да је. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Томислав Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Дарко Солаковић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Палијан то сте рекли Ваш стриц. Златко 
Пањик? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Славко Кузмић? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мијо Шалај? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Краљевић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Петар Бадањак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Златко Божић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Антун Пањик? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Марко Видић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Лука Балић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Марко Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мато Ходак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Никола Бадањак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Цоњар? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Славко Штрангаревић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јосип Туркаљ? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Поменули сте ова сва. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ја се извињавам ако ми дате реч? Приговарам 
начелно на овакав начин испитивања и сада бих замолио сведока да 
нам понови ова имена за која се изјаснио да су погинули и мислим 
да је ово директно навођење на одговор. Сведок мора да се пита 
чега се сећа, ко је погинуо, а не на овај начин да се из њега извлачи 
и да му се сугерише. Молим Вас да ако сведок може сада да понови 
имена која је потврдио. Хвала вам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Никаква сугестија, једноставно да ли се сећа 
или не, човек је могао да каже да се не сећа ниједног имена. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ево сада да га питамо да нам наброји ова 
имена. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па да питате мене и Вас не бисмо сигурно 
могли да поновимо иако смо сто пута прочитали. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Каква је вредност сведочења, не сведочите 
Ви. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само ја мало да се умешам. Ви сте на прво 
питање тужиоца рекли да се сећате да је тамо погинуо Мијо Шалај,  
је ли тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И Ваш стриц Иван Палијан. После кад Вам је 
тужилац издиктирао овај списак Ви сте потврдили за све. Хоћете ли 
суду да појасните да ли све ове људе Ви видите тамо као мртве у 
детелини или сте их рецимо претходно видели у задрузи тамо да су 
били, да ли Ви њих видите као лешеве у детелини? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, видим их. Ишли су са нама  
заједно у колони. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сви ови људи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми који је број људи страдао према 
Вашем сазнању на минском пољу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Седамнаест, осамнаест тако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, овај списак који Вам је тужилац 
прочитао има двадесет људи, па зато Вас ја и питам да ли сте 
сигурни да су сви ови људи страдали у детелини или су евентуално 
негде остали тамо на путу или у задрузи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Један је остао на путу тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је Бошко Бођанац, он и не укључује овај 
списак који Вам је тужилац прочитао. Ја ћу Вас питати конкретно, да 
ли сте Петра и Николу Бадањка видели  на детелини и ако јесте где 
су стајали, где су били у тој колони и где у врсти на детелини? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У колони су били испред мене, а на 
дјетелини су били ближе мине доље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И видели сте их као страдале у тој детелини? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, после смо ми морали то све 
разминирати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И Ви сте учествовали у разминирању? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Е па с обзиром да кажете да је седамнаест, 
осамнаест људи страдало, а тужилац Вам је прочитао списак од 
двадесет људи, па реците ми ко са овог списка није страдао? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Деветнаест плус један. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Деветнаест плус један. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Зато што је овај последњи је умро накнадно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, нека сведок појасни ко од ових људи јер 
је више оно што сте Ви прочитали од онога што он тврди да је 
страдало. Прочитајте му поново ове људе нека се изјасни да ли је 
сигуран за сваког конкретно. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Дакле, Марјан Марковић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Сад само понављајте људе за које сте сигурни 
да јесу, јер очигледно неко са овог списка није страдао у детелини. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Томислав Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Дарко Солаковић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Палијан? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Златко Пањик? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Славко Кузмић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мијо Шалај? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Краљевић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Петар Бадањак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Златко Божић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Антун Пањик? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Марко Видић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Лука Балић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Марко Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мато Ходак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Никола Бадањак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Цоњар? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, Бадањак није, Бадањак није са нама 
био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Е па то Вас ја мало пре питам господине 
Палијан, значи Никола Бадањак није био? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Он је остао у задруги. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Иван Цоњар? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Славко Штрангаревић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И Јосип Туркаљ? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево сад смо појаснили, сведок се изјаснио за 
Николу Бадањка да није био тамо него да је остао у задрузи. 
Изволите даље. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад смо већ код ових имена да ли се можете 
сетити пре него што бих Вам прочитао нека од ових имена за које 
ми имамо одређене податке, ту био рањен или повређен лакше или 
теже? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па било је. Мујић је био Иван, 
Радмиловић ја мислим да је био рањен. Ја сам био рањен, и не могу 
се више сјетити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кад је престала пуцњава ко вам и шта 
наређује надаље да радите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па наишао је неки капетан и он је питао 
њих шта раде са нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекосте «наишао неки капетан», то мало 
прецизније, неки? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Капетан ЈНА. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Неким возилом или пешке? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, возилом, војним возилом. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Које возило, да ли се сећате? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не сјећам се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У којој униформи, кад кажете да сте видели 
чин, да кажете капетан, јесте видели тај чин? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Причали су да је капетан. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А причали су. И с ким је он разговарао да ли 
сте видели од ових који су били с вама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да је са главним тим што су 
нас водили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте чули тај разговор? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, чуо сам то што сам рекао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се тај разговор са тим капетаном 
догађао пре него што сте кренули да даље разминирате то што је 
остало неразминирано или је то било после тога? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Прије, кад је он наишо и кад их је питао, 
кад је отишао онда су они рекли да се подигнемо ко је осто жив. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се сећате ко вам је то рекао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тај што је причао са капетаном. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се сећате у којој униформи је био? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У шареној. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли вам неко даје упутства како даље да 
поступате да би разминирали те мине или је њих више вам давало 
та упутства? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Питали су је ли има ко ножић или нешто 
тако да можемо ону шпагу да режемо. Један се јавио да има 
грицкалицу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је тај што се јавио? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не могу се сјетити сад. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Да ли је само он то радио или је још 
неко од вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Пар. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли им је неко давао стриктна упутства како 
да се крећу, како да пресеку, где да пресеку и шта да раде после 
кад пресеку ту жицу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ништа, само да ту шпагу да пресјеку и да 
је оставе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли то наређује један или њих више? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, тај један што је у шареној. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли то тај исти што је разговарао са тим што 
је наишао? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Где се у том тренутку налази остала војска док 
се врши то разминирање? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па исто иза нас. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је неко од вас кад се пресече та жица и 
кад се то разминира износио те мине негде и слагао и стављао на 
неко место? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да су на стазу носили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се сећате колико отприлике тих мина сте 
на такав начин деактивирали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не знам, десетак или више. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте Ви лично било коју мину, Ви лично 
да ли сте пресекли жицу и деактивирали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је дошло до неке експлозије у току тог 
разминирања значи у том тренутку и да ли је неко повређен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад се све то завршило шта се догађа надаље? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Онда су нас постројили и опет их одвели 
у задругу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Вас рањене и ове који нису рањени или само 
рањене? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Рањени су у камион утоварени. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је возио камион да ли знате, ко је дошао, 
откуд је дошао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не знам, не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте Ви у том тренутку знали да сте 
рањени? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, док нисам дошао у задругу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А шта је било са овима који су погинули? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Њих су касније натоварили у други 
камион. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То сте чули или? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Чуо сам то. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Тих првих дана након уласка у Ловас ове 
војске да ли је било какве наредбе да се поједине куће обележавају 
неким белим чаршафима, да мештани носе беле марамице око руку 
и на кога се то, ако је то било тако, на кога се односило? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, било је то кад су они ушли Хрвати да 
морају објесити бјелу заставу на кућу и морали смо носити око руке 
бјело. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Док сте радили у задрузи, је ли то била нека 
врста ваше обавезе под присилом или сте радили као запослен 
човек који је раније радио у задрузи за плату? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ја сам мислио да радим до тог 17. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је био главни у тој задрузи, да ли знате ко 
је био главни, ко је био директор, ко су били неки руководиоци у тој 
задрузи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па главни је био Љубан Деветак. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ви радите у задрузи, кад кажете то «главни» 
знате ли шта је био по функцији? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па не знам то. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте Ви њега уопште виђали у то време у 
Ловасу, да ли је он сазивао неке састанке негде па се обраћао 
мештанима? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То не. Два-три пута сам га можда овако у 
пролазу видео. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А Девчића, Радојчића и Крњајића да ли сте 
виђали тих десетак дана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Исто тако у пролазу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Никад нисте били с њима у било каквом 
контакту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте чули да су неки људи одвођени у 
неке просторије, рекли сте тамо месна заједница или општина шта 
ли, и да су негде неки људи физички малтретирани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, чуо сам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате који су то људи Ваши мештани по 
имену и где су одвођени, ко их је малтретирао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не могу се сјетити, јер они су одма ујутро 
утоварити на аутобус и протјерани. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Док сте били у ноћи између 17-ог и 18-ог у 
дворишту задруге, да ли сте чули да ли се и ако јесте како 
међусобно ословљавају ти који су вас чували, да ли сте чули неко 
име, надимак или томе слично? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Приликом саслушања у истрази по захтеву за 
правну помоћ 2007. године у записнику стоји да «од тих десет нисам  
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упамтио ниједног имена осим војника Петронија. Кога су прозвали 
он их је убадао ножем где год је стигао». 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То је било ујутру. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ја сам Вас питао у ноћи између 17. и 18. да ли 
сте чули да се међусобно било ко између њих ословљава и којим 
именом или надимком? Да ли сте чули Петроније? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ту ноћ нисам чуо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ујутру? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ујутру да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте осим тог имена или надимка чули 
још за неко име или надимак тих који су вас чували? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хвала, немам више питања. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Добар дан господине Палијан, ја сам 
адвокат Здравковић бранилац Љубана Деветака у овом поступку. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Добар дан. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Ја имам Ваше три изјаве које се 
прилично разликују али зато Вас молим да коначно усагласимо неке 
ставове. Пред Хашким трибуналом иследнику Ви кажете «следећег 
јутра око седам сати дошла је група њихових војника у маскирним 
униформама, са њима је био командант Љубан Деветак», одакле 
Вама сазнање да је Љубан Деветак командант? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Он је дошао касније. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Па овде сте рекли да је био 
командант, да ли остајете код те изјаве? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Командант од те војске? 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Рекли сте «војска у шареним 
униформама са њима је дошао и њихов командант Љубан Деветак». 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја се не сјећам да сам то рекао. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Јесте виђали Ви Љубана Деветака у 
задрузи у међувремену? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Како мислите? 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Па у то време. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То јутро? 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Рецимо од 01.10. до 30.11.1991. 
године је ли се он кретао по задрузи тамо, је ли имао неку функцију 
и шта је радио? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, не, нисам га виђао у задрузи. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Овде кажете «седам сати», у једној 
другој изјави кажете «негде око десет сати». 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Онда смо кренули у виноград. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Не, не, тад сте рекли од десет сати да 
је дошао Љубан и да је рекао да идете да берете виноград. Је ли 
имате Ви виноград приватно кући? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Јесте имали икада? Је ли имао Ваш 
деда, отац? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Колико сте радили у задрузи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Око три године. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Па каква је процедура код бербе 
винограда? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Како мислите? 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Како се бере виноград? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ножем, шкарама. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Знам али у шта се ставља, како се 
носи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па прво смо каблове носили, онда је 
после задруга оне гајбе набавила. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Па јесте носили тада каблове? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Овде у Вашој изјави пред Хашким 
трибуналом кажете «да су вас позвали да се договорите у вези 
сетве», дакле сетва и берба винограда се разликује. Да ли 
дозвољавате  могућност да није било говора о берби винограда, 
него о сетви? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тако су рекли кад су купили нас. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Рекли су за сетву или за бербу 
винограда? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Рекли су за сјетву. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: А за сетву. Данас сте на питање 
тужиоца, иначе бих ја Вас више питао али у вези ове одеће. На 
једном кажете овде на пример у Хашком трибуналу кажете «да је 
био у војничкој униформи са три осила, четири она, српским грбом» 
итд., међутим 2007. кажете «дошао је Љубан у цивилној одећи и 
обратио нам се речима да цела скупина иде брати грожђе», сад ми 
само реците да ли је био у цивилу или је  био у војничкој униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не сјећам се сад више. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Не знате да ли је био у униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не могу се сјетити. 
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Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Да ли сте контактирали Ви лично са 
Љубаном Деветаком по било којим питањима? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Лично. Је ли контактирао Ваш отац 
или било ко од Ваше родбине, да је Вама познато? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То не знам. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Да ли Вам је Љубан Деветак нешто 
учинио нажао Вама или неког Вашем познанику, пријатељу итд.? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То нисам видио. 
Адв.ЗВОНИМИР ЗДРАВКОВИЋ: Хвала, немам више питања.  
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан, господине Палијан. Бранкица 
Мајкић, адвокат Милана Девчића другооптуженог. Ја бих Вас најпре 
питала 1996. године када сте давали изјаву Хашким истражитељима, 
да ли је Вама та изјава прочитана и да ли сте је потписали као 
своју? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Е онда бих морала да Вам поставим пар 
питања просто да неке ствари појаснимо јер сте данас говорили 
знатно другачије у односу на оно што сте говорили тада. У изјави 
кажете да су наоружани војници упали у Вашу кућу тог дана, значи 
10. у подне, данас сте појашњавали да сте из куће изашли сами око 
пола дванаест, дванаест, а да су касније након два сата кроз Вашу 
улицу пролазили у СМБ одорама војници. Шта је од ова два тачно, 
да ли су упали у Вашу кућу или су касније пролазили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Они су ишли редом од куће до куће па 
прегледали ко шта има, је ли има оружје или тако, поподне. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па  можете да појасните како то «упали у 
Вашу кућу», ако остајете при том исказу? «Упали у нашу кућу». 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ишли су од куће до куће. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Истерали Вас и наредили да се придружите 
осталим мештанима или сте сами изашли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Послали су нас да идемо у задругу. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Такође 1996. године сте говорили 
да су вас држали на нишану, данас сте објаснили да уопште нису 
ишли са вама у истом правцу. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ишли су према нама и улазили у куће, 
од куће до куће и претресали. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А у ком правцу сте Ви ишли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па супротно према њима. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ка ком објекту сте се кретали? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Молим? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ка ком објекту, према ком објекту сте се 
кретали Ви? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Према задруги. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А они из ког правца су ишли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Од задруге. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па да ли то значи да се у неком тренутку 
мимоилазите с њима? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Следеће питање моје везано за овај 
део Ваше изјаве, када кажете «њихова станица милиције била је 
смештена у једној приватној кући коју су на силу одузели од 
власника и у којој су испитивали и тукли заробљенике доведене из 
дворишта задруге». Можете да ми појасните на који период се 
односи овај део Ваше изјаве? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па било је и прије и послије. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Пре и после чега, само ми то појасните? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Прије минског поља и послије. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А где је била станица милиције? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У центру. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете мало прецизније да 
појасните, да Вас ја сад не наводим где у центру? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па не знам, јесте Ви били у Ловасу? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не, имамо у предмету фотодокументацију 
тако да можете према главним објектима школа, задруга. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Школа, школа, задруга она зграда и одма 
преко пута задруге зграде те је та кућа. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А где је пре ослобађања Ловаса била 
полиција? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Није ни била полиција. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па када сте Ви сазнали да постоји полиција 
у Ловасу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Други дан. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте некад у десетом месецу 1991. 
године били у станици полиције у Ловасу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Одакле су Вам позната сазнања о 
испитивању и малтретирању заробљеника? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па причало се. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А одакле Вам сазнање ко је био, како сте 
данас објаснили, у полицији главни? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па и то се причало. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Такође бих Вас питала на који период се 
односи Ваш одговор тужиоцу да су после малтретирања одмах 
ујутру људи утоварани на аутобус и протерани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Око Божића. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Значи не десети месец? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. И питала бих Вас још само с 
обзиром да сте радили у радионици и говорили да сте се кретали по 
селу по Вашој процени колико је било униформисаних лица у селу 
или у односу на број мештана или овако ако можете да дате цифру 
свих врста униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па било их је, ових шарених је било то 
они су имали стационар у школи тамо су спавали, а ови су по селу 
други. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да определите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не могу Вам рећи број, нисам бројо. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Е сад судија ако дозволите. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Какву службену белешку? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па постоји 2001. године дата вуковарској 
полицији на диску је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Знате члан 178. ЗКП-а, да не може. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, хвала, немам питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Поштовање, господине Палијан, адвокат Игор 
Олујић, бранилац Милана Радојчића.  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Добар дан. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ја бих Вам само пар питања поставио, обзиром 
да већ неко време сведочите. Моје прво питање је, који је разлог 
због чега Ви нисте дошли у Београд да сведочите, на главни 
претрес? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не би ми било добро. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  А јесте тражили лекарску помоћ у вези Вашег 
стања, да ли сте се консултовали са неким стручним лицем? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Сада не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли то значи да сте се раније консултовали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Када? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Пре месец и по дана, тако. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:   И лекар Вам је саопштио да, од које болести 
то? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја сам рекао да не бих хтео да идем и то 
сам дао у првој изјави.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Коме сте рекли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па не могу, коме сам давао изјаве. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Значи, консултовали сте се са лекаром око 
одласка? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, причао сам. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли сте имали лекарски преглед? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Сада не, редовито што идем на прегледе. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  И прилагали сте ту документацију, када сте 
саопштавали хрватским правосудним органима да нисте у 
могућности да дођете у Београд? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Хвала Вам. Вратио бих се на ове догађаје из 
1991. године. Интересује ме, да ли сте у периоду пре 10.10. 
учествовали у давању стража у селу Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Нисам Вас разумео.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли сте у  периоду  пре напада на Ловас 
учествовали у давању стража? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ко је организовао страже? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Заповедник. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ко је био заповедник? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Милас  ја мислим да се звао. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли сте на ноћ напада давали стражу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли сте ноћ пре напада давали стражу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Када сте последњи пут давали стражу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не могу се сетити. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли можете отприлике да се сетите када? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Можда пре десет, петнаест дана. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Десет, петнаест дана? А јесу биле страже у селу 
у тих последњих петнаест дана пре напада? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја мислим да нису. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  А како сте, јесте Ви одбили да дајете стражу 
када сте престали на њу да идете? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли вам је стигло наређење  да престају 
страже? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Мени нико није рекао. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Па како, Ви само нисте у једном, једне вечери 
нисте отишли на стражу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, не, то када дођем на ред, онда ме 
обавесте и. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  На којој позицији сте давали стражу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Код млина. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Код млина? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Код млина. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:   Колико вас је било на тој позицији? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Двојица. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Које сте наоружање имали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Аутоматску пушку и ловачку. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли Вам је познато, да ли је на Вашем 
стражарском месту или на другом стражарском месту постојало, 
назовимо га, «теже наоружање», зоље или нешто томе слично? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нејасно је остало, није постојало или није Вам 
познато? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Није постојало. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  На колико пунктова су даване страже, ако Вам 
је познато, наравно? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, ја мислим на пет, шест. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  И колико људи је било под заповедништвом 
господина Миласа? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Е то не знам. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ни отприлике? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Добро. Даље бих Вас питао, ако можете да 
појасните део исказа који сте давали пред истражиоцима Хашког 
трибунала. Ту сте рекли: «Колико је мени познато, било је мањег 
отпора од стране мештана који су живели на другом крају села, али 
се све то завршило са тим малобројним безначајним покушајима». 
Реците нам мало, који су то, шта је друга страна села, какав је отпор 
покушан, колико је трајао? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  То не могу Вам рећи, јер не знам колико 
је трајао, али било је пуцњаве тамо. Ови када су бежали на другу 
страну, онда су пуцали једни на друге. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  А који су то бежали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па мештани који су били на оној страни 
брда. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  И који су били наоружани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, имали су ваљда наоружање.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  А да ли знате, колико је мештана бежало? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Е то не знам. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ни отприлике? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли знате неко име од мештана који су 
бежали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само да се умешам, да се не враћамо. А одакле 
Вам то сазнање, да су неки бежали, да је било пуцања и то, јесте ли 
то Ви видели, чули или како? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, ја нисам видео, само сам чуо, 
причало се по селу.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:   А да ли знате, ко Вам је причао, ко је Вам је 
баш о томе причао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Та војска тамо што су били, ишли у 
претресе, они су причали тамо између себе. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да су неки мештани бежали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Добро.  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да су тамо на оној страни села пуцали. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Добро, ајде ви мештани, ајде да кажемо, 
мештани хрватске националности, међу собом никада нисте причали  
томе, да је неко покушао да одбрани село? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ни 1999., никада у животу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Добро. Рекли сте да сте носили беле траке и да 
су куће морале бити обележене белим тракама. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Ко Вам је рекао, Вама лично да ставите белу 
траку? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па није нико лично мени рекао, него су 
ишли по селу па су добовали онако и читали шта мора се. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Шта се мора, и како су вам то, да ли знате 
текст саопштења? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не могу се сетити.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли су рекли, Хрвати морају да носе беле 
траке? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не могу се сетити. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  А да ли Вам је познато, да ли су Срби носили 
беле траке? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, нису носили. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли Вам је познато, да ли је Владо Сомборац, 
да ли знате Владу Сомборца? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Шта је он по националности? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Хрват. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли је он носио  белу траку? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Е то не знам, али ја мислим да није.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  А како онда знате, то ми није јасно, та подела, 
значи, ево сада сами кажете да неки Хрвати нису носили, а кажете 
сви Хрвати. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја сам рекао само за њега, не за друге. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  A jeсте видели, које сте српску кућу видели да 
није обележена белом траком? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тепавац, у мојој улици. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Добро, још неку кућу да ли сте видели? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само мало, питање је, коју сте кућу српску 
видели да није обележена белом траком? 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Тако је. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Нисам ниједну видео српску кућу. Ја сам 
мислио да питате, коју сам видео српску да није обележена. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само мало да појаснимо, да ли су српске куће 
све биле обележене белим тракама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Српске куће нису биле обележене. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Тако је, није спорно, а сада мене интересује, да 
ли може да нам наброји, које су те куће спрске које нису обележене, 
које је он видео? Значи, рекли сте, Тепавчева кућа није обележена? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли сте видели још неку српску кућу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па ни Радојчићева, ни Девчићева. 
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Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Пролазили сте испред њихове куће и видели 
сте да нису обележене? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  На крају бих Вас питао, рекли сте у данашњем 
исказу да су Девчић и Радојчић били главни у полицијској станици, 
а сада сте на питање колеге браниоца рекли да Вам је то познато 
из, да се тако причало. Можете ли ми рећи, ко Вам је рекао да је 
Милан Радојчић главни у полицијској станици? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, причали су тако у селу.  
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Да ли знате ко је Вама рекао нешто о томе или 
не можете да се сетите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не могу се сетити. 
Адв. ИГОР ОЛУЈИЋ:  Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Изволите даље. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Добар дан, господине Палијан, Бранко Лукић, 
бранилац Димитријевића и Влајковића, а на овом претресу данас и 
Јосиповића. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Добар дан. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Имаћу неколико питања, али биће доста 
невезано, пошто идемо са једног догађаја на други. Прво бих Вас 
молио да се концентришете на моменат када сте у детелини и 
моменат када по Вама мењате правац  кретања, кренули сте на 
једну страну, а онда крећете према творници, како кажете. Питани 
сте, ко командује другачији распоред кретања, а Ви онда 
одговарате, «један њихов  је рекао да се окренемо и да идемо  
према творници». Моје је питање везано за ово, где се налазио тај 
човек који Вам је то рекао? Да ли је и он био са Вама у детелини, да 
ли је био близу Вас или, где се налазио? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Близу мене није био, налазио се тамо 
при врху. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Да ли је био у детелини? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Хвала Вам. Сада молим Вас да се 
концентришете на моменат када почиње пуцњава. Када почиње 
пуцњава, да ли сте Ви залегли у том моменту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Да ли можемо да закључимо да нисте 
гледали у правцу људи који пуцају? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Нисте гледали? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Када су били иза нас. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Добро, хвала Вам. Тужилац Вас је питао за 
овај списак погинулих. Колико имена Ви можете самостално да 
набројите тих људи који су ту погинули тај дан у пољу, у овом 
моменту и да нам кажете та имена? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Златко и Антун Пањик, Томислав 
Сабљак, Иван Краљевић,  Петар Бадањак, не могу се више сетити. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  У моменту када се враћате према задрузи, 
неки људи су рањени, неки погинули. Да ли Ви у том моменту знате 
ко је рањен, ко је погинуо или то сазнајете накнадно?  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Касније. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Хвала Вам. У свом исказу који сте дали 
истражитељима Трибунала у Хагу, спомињете да је исте вечери, а 
говорите о нападу на село, кажете, «исте вечери око 10 сати», на 
страници 3 је ово, «у село је ушао већи број тенкова и оклопних 
возила». Да ли сада можете да се сетите, у каквим униформама су 
били ти тенкисти? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја мислим у војним, ЈНА. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Да ли су били комбинезони, да ли су биле 
маскирне, СМБ, ако можете да се сетите, ако не? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Тога се не могу сетити. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:   Добро. Хвала Вам, то би било све што сам 
имао за Вас. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Хвала.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:   Ја бих Вас молила да ми кажете, шта 
сте од школа Ви завршили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Основну. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Колико разреда, целу или? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:   Осам разреда 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Осам разреда, пошто сте изјавили да 
сте прекинули са школом, напустили школу. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, то нисам. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  То није истина. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро. Ја бих Вас само још једном  
питала, да ли сте након давања изјаве код истражитеља Хашког 
трибунала, могли да прочитате изјаву која је написана, да ли је била 
написана на хрватском или на енглеском и да ли сте је могли лично 
прочитати пре него што сте је потписали? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Била је на хрватском написана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли сте имали неких примедби на 
превод, на реченичне конструкције, на изразе који су коришћени 
током сачињавања те изјаве? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро, хвала. Да ли можете да ми 
кажете, да ли се сећате када сте ушли у детелину, ко је стајао са 
Ваше леве стране, а ко је стајао са Ваше десне стране? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Са десне стране ми је стајао стриц 
Палијан Иван, а са леве, не могу се сетити. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Два, три места од Вас, да ли се сећате 
уопште, ко је био на два, три места лево или десно од Вас, од Ваших 
познаника, мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Био је Љуба Солаковић десно, био је. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Извините, нисам Вас разумела, 
опростите. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Љуба Солаковић је био десно, мало 
више, Драган Кризманић, Антоловић Јосип. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Десно све говорите од Вас. Да ли 
можете да ми кажете, да ли сте такав распоред имали и када сте 
променили правац кретања преко детелине, пошто сте имали два 
смера кретања, како сте објаснили, да ли је такав  распоред? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Стално смо се држали за руке. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Такав распоред је исти остао, јел 
тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро. Да ли можете да ми кажете, да 
ли знате, ко је то био, да кажем, у вашој пратњи док сте се кретали 
од задруге према тој ливади? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Војници у шареној униформи. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Војници у шареној униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли можете да ми кажете, ко су ти 
војници били, пошто сте претходно објашњавали да правите 
разлику између неких добровољаца и војске, па Вас питам, ко су они 
сада били када су вас пратили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, ја мислим да су били ЈНА. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Мислите да су били ЈНА? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли се сећате, да ли је неко од људи 
који су били у Вашој пратњи, имао шлем на глави? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нејасно је, да ли се не сећа или нико није имао 
шлем. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро, добро, да ли нисте видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Није имао. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Изволите. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Није имао. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Није имао, Ви нисте видели никога са 
шлемом? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Нисте, добро. На питање тужиоца, да 
покушате да опишете лик особе која је наредила, односно 
командовала или како год, ваш покрет из задруге, рекли сте да то 
не можете да учините. Због чега? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја сам рекао да не могу да се сетим. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Не можете да се сетите? Тог сте 
човека Ви видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли је то човек кога све време после 
тога видите, значи од момента кретања из дворишта задруге, до 
момента доласка на детелину? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Он је био напред у колони. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли га Ви видите са места на коме се 
Ви налазите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Нисам га видео тамо где сам ја био. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Значи, током пута га не видите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро. На основу чега тврдите да је 
тај исти човек давао нека наређења да се иде лево, десно, продужи 
напред, ако га Ви лично нисте видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, када смо кренули, био је напред, 
онда сам га видео. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Тада разумем, али током пута је неко 
давао. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  И он је заповедник давао куда требамо 
ићи. 
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Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Током пута је неко давао неке 
наредбе. Ви не видите ко то даје. На основу чега тврдите да то ради 
онај који је вас извео из дворишта задруге? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, ја сам претпостављао да је он, на 
челу је био. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Ви сте претпостављали, али то нисте 
видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли остављате могућност да је та 
претпоставка и погрешна? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, може бити свашта. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само мало, код овога када смо. Исто Вас је 
питао тужилац да појасните, па сте Ви рекли да тог нисте видели 
током кретања, али да сте чули његове заповести.  
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Не његове, судија, него да је чуо, само 
да је чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Мислим да је чуо, то је то. Да ли остајете при 
томе, да сте Ви чули његов глас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Током пута, да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Онда ћу ја питати, ако  Ви дозволите, 
а ког пута? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па до детелине. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Изволите, нисам разумела. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  До детелине. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Значи, само сте га тада чули када је 
рекао, «идемо до детелине», или, шта је рекао конкретно? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Путем где смо требали скренути и. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Опет је остало недоречено, извините 
што можда личи да Вас мало мучим са овим, али заиста ми није 
јасно, у ком моменту сте чули, можда једанпут његов  глас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па када смо сишли доле, онда су рекли 
да ми станемо са стране а они у средину. И тамо када смо дошли 
пред ту детелину, онда је рекао где требамо скренути. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Тај исти глас је то рекао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Јесте сасвим сигурни? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
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Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Кажите ми, да ли је на челу, напред 
тамо, како Ви кажете, било још људи који су били у униформи, који 
су били војска, како Ви кажете, ЈНА? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Са стране су били ови, са једне и друге 
стране. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  А напред, на челу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Испред никога није било, они су са 
стране нас ишли. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро. И само ћу Вас још нешто 
питати, Ви се не сећате ко је, ако сам добро запамтила и ако се 
понављам, молим Вас прекините ме, Ви се не сећате ко је ишао 
испред Вас, иза Вас у овој колони, дуж друма, дуж пута? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Не сећате се? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Ни два, три места испред Вас, ни два, 
три места иза Вас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  А Ви сте се лично налазили, да ли 
можете да определите, у ком делу те колоне? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  При крају. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Скроз при крају?  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Колико иза Вас је још било људи, да 
ли можете да ми определите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја мислим око шест.  
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Шест и крај колоне? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Хвала. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Добар дан, само једно питање. На 
питање тужиоца, Ви сте рекли да сте за Петронија чули ујутру. Да 
ли то значи да сте само чули или га познајете лично? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не познајем га. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  А од кога сте чули? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, причали су, тако су га ословљавали.  
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Чекајте, јесте Ви то чули од Ваших 
земљака који су ту били заједно у задрузи или од неких трећих 
лица? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Од њихових, они су га ословљавали 
тако. 
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Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  А јесте Ви видели тог човека? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Када сте га видели? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ујутру, у дворишту. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  А шта је радио тада? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Боо је људе. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Како? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ножем је убадао. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  А како је изгледао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:   Онако, био је ћелав  онда, обријан до 
главе. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  И кога је боо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Кога је овај прозивао.  
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Кога је прозивао,  да ли можете неко 
лице да наведете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Јосипа Туркаља је хтео ножем да ошиша. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  A другог, неко друго лице? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да, да,  Мату је убоо ножем, не могу се 
сада сетити. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Jeсте Ви то видели све? 
Сведок ИСМЕТА ДАРДАГАН:  Да. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Да Вас питам, у минском пољу, када 
се то све смирило, да ли је било рањених војника међу лицима која 
су била у детелини, која су остала да леже? 
Сведок ИСМЕТА ДАРДАГАН:  Да. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Да ли можете да определите, који је 
број то био? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Два или три, не могу сада да се сетим.  
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Немам више питања,хвала.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Од оптужених, има ли неко питања? Изволите. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добар дан, Љубан Деветак, окривљени.  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Добар дан. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Питао бих сведока, да ли је њему познато 
да ја нисам имао стални боравак у селу Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро. У то време са твојим покојним оцем 
ти си становао у кући доле у Бежанији, прекопута Шајфара, јел 
тако? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да, Ходак. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ходак, прекопута. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да, кућу од оног Оструна сте купили 
својевремено, јел тако, твој отац покојни? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да.  
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Хвала. Када си ишао на посао у задругу, 
морао си да прођеш крај куће онога Девчића лимара, ја му увек 
мешам име, један се зове Миле, а овај лимар, како се зове, 
заборавим му увек име.  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Бранко. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Бранко, јел тако? Крај његове си куће 
морао да прођеш? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Па, када си одлазио у задругу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Нисам морао да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Нисам морао, ако сам ишао са ове друге 
стране, онда нисам  морао проћи.  
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Нема друге стране, ако си ишао  около, 
мислиш кроз Црквену улицу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, не, него крај Шајфара горе, крај 
Пањика Сабљака. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Па то је овамо крај Девчићеве куће, идеш 
около, уствари. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Али када идеш овуда да би изашао право на 
школу и задругу, управну зграду, онда си морао проћи крај те куће, 
јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да, да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Па после његове куће је башта од ове куће 
где је била после полицијска станица од овога Кесера, јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А реци ми, молим те, та кућа од тог Бранка 
Девчића је од фасадне цигле, јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја мислим да није, да је малтерисана. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро. Реци ми, само у периоду од 10.-ог па 
до тог несретног минског поља, да ли си примећивао да ту кућу 
обезбеђују војници, теби непознати? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
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Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А касније? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Па онда си ти углавном ишао около, туда 
ниси ни пролазио, јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Понекада. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Понекада? Добро. Реци ми, молим те, овај, 
ја знам, твој отац је био тракториста у задрузи, јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А шта си ти радио, пре и за време 1991. и 
док ниси отишао из Ловаса? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, на почетку када, за време рата. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Па, и пре, и пре и за време рата? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, пре сам радио у воћњаку у 
винограду, у задрузи, шта је требало. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А то после када, после напада 10.-ог? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  После сам онда ишао резати дрва. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро, али цело време до 1992. године,  
док си био у Ловасу, шта си радио у задрузи?  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, резао сам дрва по селу и онда сам у  
воћњаку, резао воћњак и виноград. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А реци ми, молим те, јеси знао, осим овога 
што си споменуо, Рудића, да је руководилац у машинској радионици 
био Миљковић Милан? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Реци ми, молим те, то јутро 18.-ог, да ли си 
њега видео да је дошао у ону канцеларију тамо где је трпезарија? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Јеси познавао Римара Мирослава? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли си њега видео то јутро да је долазио? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Не? Добро. Oбзиром да си имао преко 
двадесет година 1991. године, па ми можеш одговорити на следеће 
питање, да ли је и којој општини је Ловас припадао 1991. године 
када је извршен напад на село Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Вуковару. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А када је Ловас постао општинско место, 
после реинтеграције, јел тако? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја мислим да је тако. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   1996., 1997. године, јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ваљда. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не знам, ваљда. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Али углавном после када си се вратио, када 
си се вратио у Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  1998. године. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   1998. године, да ли је тада Ловас  био 
општина или је тек тада постао општина? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Ја мислим да је пре. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Колико пре? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не бавим се политиком, па онда то не 
знам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:    Није то политика, то је исто. Добро, хвала, 
немам више питања.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите, има ли неко још од оптужених?  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Могу овде? Оптужени Зоран Косијер. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Добар дан. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Кажите ми, на минскоме пољу, колико сте 
запазили различитих униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Били су у шареној, ЈНА и овако у цивилу. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Када кажете шарене униформе, ја сада не 
знам, госпођо судија, госпођо председавајућа, како сведоку да 
предочимо да се једанпут разјасни око униформи, око те три врсте, 
стално се бркају, па да сведок види да потврди, које су биле тачно 
униформе. Да ли може да се употреби? Има још фотографија. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Које сада? 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Доставићу Вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Морате прво доставити суду, па да видимо 
шта предочавамо. Оне сте раније били доставили, ја сада не знам. 
Можете да доставите. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Није ништа спорно, обзиром да је служио 
Југословенску народну армију, те су му униформе познате. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Спорно је у томе да се научите како да се пред 
судом поступа. Ако нешто предлажете као доказ, морате да тражите 
да се то уврсти у списе, а не овако, сада би могао свако свашта да 
изнесе ту.  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Одлучите. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Оно  што сте приложили уз онај Ваш поднесак 
од раније, па то можемо да сведоку предочимо.  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Да ли сте видели овакве униформе тамо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Како, хашким истражитељима сте рекли да на 
зачељу колоне су били војници у прсканим униформама.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Где је то  рекао? 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  1996. године у исказу, у изјави Хашком 
трибуналу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нађите ми ту страну, реците тачно. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  То сам јутрос видео код господина 
Здравковића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците на којој страни и прочитајте. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Последња страна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Прочитајте ту реченицу. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Добро, није ни важно.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Није да није  важно, него то што сте рекли не 
постоји у изјави, зато. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Рекао је да је на зачељу колоне, то сам 
прочитао сада.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Значи, овио што сте малопре рекли, прскана не 
постоји. Други пут када излазите, немојте да се служите тиме. 
Упознајте се добро са изјавама, а не да покушате да цитирате нешто 
што не постоји.  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:   Ништа, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, има ли још неко од оптужених питања? 
Ево оптужени Димитријевић. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР:  Да ли могу да суду фотографије других 
униформи предам? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Увек можете, то знате и од раније, једну сте  
већ предали. Предаћете то, да не губимо време, или у писменом 
поднеску или овако, само угасите тај  микрофон. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Господине Палијан, оптужени 
Димитријевић Миодраг. Хтео бих да Вас питам само, да ли можда 
имате сазнање да је у Ловасу живео Седлак или Раде или Рада или 
са таквим именом особа, обзиром да не знам да ли је мушко или 
женско? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Седлар Раде. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Радо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Раде. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Добро, хвала лепо. Да ли знате, 
шта је се десило са тим човеком, да ли је жив или да ли је тада 
настрадао или тако нешто? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Жив је. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Жив је? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Жив је, и сада живи у Ловасу.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Хвала лепо. Друго, господине 
Палијан, да ли знате, где је шума Јелаш? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Да ли можете да ми опишете где 
се заправо она налази? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, пре улаза у село, на главној цести се 
скрене. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Са главне цесте?  Значи, са њене 
ивице се скреће под углом од 90 степени ка селу Ловас, јел тако? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   И још само једну ствар, овај, да ли 
знате да ми опишете, колико је то удаљено од западне ивице села 
Ловас, шума Јелаш? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:   Па, два и по до три километра. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Хвала лепо и још задње, да ли 
знате, да ли је у  Ловасу тада постојала улица Стјепана Радића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Колико ја знам, не. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Хвала лепо.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли још неко од оптужених има питања?  
 
 Оптужени даље немају питања.  
 
 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

 Главни претрес СЕ ПРЕКИДА у 11 часова и 55 минута и 
биће настављен у 12 часова и 15 минута. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ево, направићемо, господине Палијан, паузу и 
због Вас, можда сте се уморили, па ћемо наставити. 
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Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

 Главни претрес СЕ НАСТАВЉА у 12 часова и 29 минута. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Господине Палијан, тог дана када је био 
нападнут  Ловас, да ли је постојала нека организована одбрана села 
Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Колико ја знам, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, да ли су постојале у селу, да ли су 
биле стациониране тога дана или претходних дана, неке хрватске 
оружане снаге у селу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Реците ми, тог дана 10.10.1991. године, према 
Вашем сазнању, које су формације ушле у село? Ви сте нешто у 
Вашем исказу рекли, јединице «Душан Силни». Знате ли још неке 
формације да су ушле у село? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не знам, не знам ја како су се они звали, 
само сам чуо за ове. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. Да ли имате сазнање, да ли сте чули 
тих дана или касније, колико је људи страдало у нападу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Не, нисам чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, Ваши стриц и стрина, да ли се зову 
Иван Палијан и Катица Палијан? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   У којој су улици они живели у то време? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, исто у улици Марка Орешковића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, пошто је Катица Палијан саслушана 
као сведок и она помиње Вуковарска улица. Да ли је то неки 
тадашњи назив  или каснији назив ове улице Марка Орешковића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  То је сада улица, тако се зове.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Сада се зове, значи Вуковарска улица је некада 
у то време када се ово дешавало, носила назив Марка  Орешковића. 
Да ли је тако? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Да, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, тих дана, почев  од 10-ог па 
надаље, да ли је у селу оформљена нека власт, да је то Вама 
познато? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН:  Па, само та полицијска постаја што је 
била у селу, колико ја знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, Ви сте ову Вашу радну обавезу коју 
сте тамо извршавали, па данас сте нам то појаснили да сте ишли 
тамо по та дрва, резање дрва, а истражитељима Хашког тужилаштва 
на страни 6 Вашег исказа, помињали сте да је то био принудни рад. 
Јесте ли Ви тако доживљавали тај рад и да ли је то Вама плаћано? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па испочетка није било плаћено, онда су 
касније, после нове године онда су почели нешто мало плаћати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то за Вас био принудни рад или сте Ви 
то радили добровољно? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па добровољно баш  нисам радио, морао 
сам радити. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми, спомињали сте пред Жупанијским 
судом у Вуковару када сте давали изјаву по замолници нашег суда 
21.11.2007. године да су од мештана који су вас пратили тамо до те 
детелине били Кресојевић Илија, Жељко Брајковић и Милан 
Рендулић. Да ли и даље остајете при тој изјави да су ова тројица 
мештана? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми да ли су та три лица били у 
униформама и да ли су били наоружани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Наоружани су били а ја мислим да је само 
Милан Рендулић имао ЈНА униформу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да је Милан Рендулић био у униформи ЈНА, је 
ли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад кажете униформа ЈНА шта под тим 
подразумевате? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Оно сиво-маслинасто. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Једнобојна, СМБ униформа, је ли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми коме они припадају у формацијском 
смислу њих тројица? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ја мислим да су причали да се зову 
Територијална одбрана. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли знате у то време ко је био командант те 
Територијалне одбране? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рећићете ми за ова лица, ја ћу Вас питати да ли 
сте их у дворишту задруге 18.10.2001. године ујутру видели и да ли 
сте евентуално видели да су та лица тучена и повређена? Ивица 
Ђаковић да ли сте тог човека приметили у дворишту задруге? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не сећам се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Иван Краљевић да ли сте га видели у дворишту 
задруге и да ли сте приметили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли приметили да ли је тај човек био 
тучен, повређен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, је тучен је био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сте видели на који начин је повређен и 
тучен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па како је читао и прозивао имена онда 
он тај што је читао тај га је први лупио онда су ови почели лупати 
са стране ногама и рукама по њему и тако свакога. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми овај Бошко Бођанац кога сте 
спомињали да ли сте тог  човека видели у дворишту задруге и да ли 
сте видели да ли је тучен, повређен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сте видели на који начин он? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па исто. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Марин Мађаревић да ли сте видели да је био у 
дворишту задруге и да ли је повређен, тучен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да исто да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми спомињете ово лице Никола 
Бадањак, кажете био је у дворишту задруге али овамо после на 
детелини није, да ли сте видели да ли је тај човек тучен, повређен 
или евентуално шта се с њим десило па је тамо остао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, њега нису одмах тукли, њега су само 
још њих, одвојено је било у радионицу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одвојен био у радионицу, је ли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли га Ви видели после тога? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: После нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Златко Тома да ли сте то лице видели и да ли 
сте евентуално приметили да је неко њега тукао? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да је и он, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта, био или је био тучен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Био, био, да, тукли су и њега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Тукли? Марко Филић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, исто је био тучен. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Жељко Сомборац? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим био је, али не сећам се јесу ли 
га тукли или нису. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Мато Ходак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, њега су тукли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Томо Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта, био и тукли га? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Иван Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Био је, али не сећам се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Марко Сабљак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да су њега тукли исто. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Марко Видић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: И њега исто су тукли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Лука Балић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: И њега исто су тукли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јосип Туркаљ? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: И њега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Мијо Шалај? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да њега, био је, али не сећам 
се да су га тукли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми да ли сте ту у дворишту задруге 
18.10.1991. године, кад се све то дешава и та туча приметили Петра 
Лукетића и његово двоје синова Ђуку и Анте Лукетића? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, њих су довели пред кад ћемо ми 
кренути у двориште. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта се њима дешава тад, да ли их је неко 
тукао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Исто су их тамо одвојили само у 
радионицу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта се даље дешава, да ли та лица ту остају,  
крећу са вама или? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Они су остали. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Једног момента сте данас у Вашем исказу 
помињали на питање браниоца «Петроније је хтео ножем да 
ошиша», кога је то хтео да ошиша, на који начин је то хтео и да ли 
је почео да шиша или шта је то било? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, почео је с ножем да му реже косу 
Јосипу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И шта се онда десило? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Онда су га тукли тамо и он је исто остао у 
дворишту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је Јосип Туркаљ имао дужу косу, краћу, 
какву? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, имао је дужу косу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли то лице, кажете да је он исто остао у 
дворишту, да ли он са вама није кренуо на детелину? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да није кренуо, да је остао у 
дворишту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја Вам овде господине Палијан морам 
споменути да је више лица до сада саслушано, један већи број 
сведока и у истрази и на претресу спомиње Јосипа Туркаља као 
неко ко је присутан, рањен,  вожен у болницу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја се тога не сећам да је вожен у 
болницу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Чак има овде који тврде да је тамо управо у 
Шиду и преминуо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја нисам то чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. На страни 4 изјаве коју сте дали 
истражитељима Хашког тужилаштва споменули сте описујући онај 
догађај када са асфалта улазите у ту детелину, рекли сте: «Казали 
су нам да сви станемо један поред другог, да се ухватимо за руке и 
да кренемо у поље померајући стопала у страну. Рекли су да морам 
да пронађемо мине које су ту поставиле усташе». Да ли остајете при 
тој изјави? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте такође и у ранијим изјавама и данас 
да је неких десетак људи, значи вас мештана Хрвата, остало тамо у 
задрузи, нису поведени тамо према тој. Да ли се можете сетити 
десетак људи који су то сем Никола Бадањка кога сте споменули и 
помињали сте значи ове Лукетиће? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Видић Иван, Алојз Кризманић, та тројица 
што сте их Ви споменули? 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Лукетићи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да и не могу се више сетити. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, у реду. У вези Вашег посла који Ви 
тврдите, кажете радили сте у задрузи, да ли је тај Ваш рад у 
задрузи, где Ви то ујутру рецимо долазите на посао јер задруга је 
широк појам, има тамо економија, има механичка радиона, има 
управна зграда задруге, где Ви долазите. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У механичку радиону. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У механичку радиону? Ви, значи сваки  дан 
ујутру долазите ту? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко Вама конкретно каже сад ћете ићи тамо и 
тамо да режете дрва или шта већ добијете од задатака? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па Рудић је тамо био Миленко и знали 
смо шта ћемо радити и онда само дођемо да нас виде и узмемо 
трактор и идемо резати дрва. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми да ли је Вама било познато да су у 
механичкој радиони неки људи затворени у неким канцеларијама? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тада не, то је било на почетку одмах. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Објасните ми ту ситуацију, то на почетку одмах 
да су неки били затворени унутра? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Кад су ушли у село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли имате сазнања ко је ту њих затворио? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте у данашњем исказу да сте видели 
тело Јосипа Пољака? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, у пролазу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У пролазу? Па кажете у кући, да ли то Ви 
видите у кући његовој, у дворишту, где то Ви видите тело Јосипа? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У дворишту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли тај човек имао неког од своје фамилије да 
му је био у Хрватској војсци, полицији или тако нешто слично? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тада не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А када је, је ли имао, кажете тада не? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: После. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: После? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: После, син његов је био.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У војсци. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Данас сте дуго причали о том заповеднику, 
команданту који вас тамо води, издаје нека наређења итд., да ли Ви 
можете да определите којим он формацијама припада тај командант 
заповедник? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим тима што су били 
стационирани у школи, у шареним униформама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми ти што су били стационирани у 
школи у шареним униформама, да ли су они учествовали у Вашем 
затварању и увођењу у простор задруге 17.10.1991. године? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесу, је ли? Када сте били тамо на тој детелини 
и уопште тим путем кад сте ишли, посебно ово на тој детелини, да 
ли је само једно лице издавало команде то што се тиче вашег 
кретања, значи прво по ширини, па по дужини детелине или је то 
више лица вама издавало нека наређења да се држите за руке и 
крећете итд.? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Само један је тај. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овај Милан Рендулић, кога спомињете и чак 
изражавате сумњу да је он тај који је пуцао у Бошка Бођанца, с 
обзиром да сте чули његов глас «дајте га мени», је ли он био Хрват? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да није, да је био пола, пола, 
не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Спомињали сте да сте и Ви били рањени на тој 
детелини и нико Вас није питао где сте рањени, на који начин, 
значи где по ком делу тела и како, да ли од метка, да ли од оног 
гелера, од мине? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ја мислим да је од метка, јер сам био 
мало даље од мине. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И где сте рањени по ком делу тела? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: У леву лопатицу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Спомињали сте такође у Вашим ранијим 
изјавама да сте Ви неком војном лекару у школи, ту сте били 
збринути? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, кад смо се вратили у задругу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко Вас је то одвео до тог војног лекара у 
школи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па један војник. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли тај војник од ових шарених што? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рећићете ми ови ваши мештани, комшије, 
пријатељи, кумови Срби  јесу ли они били у цивилу почев од 10.10. 
па надаље или су били у униформама или наоружани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па неки су били наоружани и у 
униформама од ЈНА. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У оним СМБ, је ли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли ви њих виђали по селу, шта су они 
радили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па виђао сам их, тако пролазе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Једног момента сте данас споменули да су се 
неке пропуснице давале у општини? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: С обзиром да сте на питање оптуженог Љубана 
Деветака одговорили да у то време, значи општина није ни 
постојала, је ли то онда била месна заједница? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Може бити месна заједница, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми ко Вам је то тамо у месној заједници 
давао те пропуснице? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим Клисурић Павле да је писао 
тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Хоћете ли суду да објасните шта су значиле те 
пропуснице? Где и коме Ви то показујете те пропуснице? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па по селу да се може кретати, ја бар 
мислим да је тако било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли Ви кад кренете од Ваше куће, а рецимо 
до те механичке радионе где сте се јављали на посао неком морали 
да успут покажете пропусницу, да ли је био неки пункт негде или 
сте евентуално носили ради сваке сигурности ту пропусницу да ако 
неко Вас запита да то покажете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Нисам морао, није ме нико заустављао и 
ради сугурности да им покажем ако ме зауставе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Спомињали сте такође у овим Вашим ранијим 
изјавама а и данас сте поменули да сте Ви једног момента морали да 
изађете из села? Да ли је то било неко принудно исељење или сте 
Ви? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да, дошли су по мене на посао кући и 
аутобус и послали су нас из села. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми ко је то, кажете дошли су,  ко то, ко, 
неки наоружани непознати? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Особно по мене је дошао Жељко Крњајић 
у воћњак.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта он Вама тада каже? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Рекао нам је само да морамо иселити. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми, кажете да сте морали у неки 
аутобус. Колико је било људи, мештана у том аутобусу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Е, то не знам, то се не сећам, углавном је 
био пун аутобус. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пун аутобус? Реците ми да ли је неко био у том 
аутобусу из месне власти или неко од мештана Срба да је неко или 
сте ви само били ви Хрвати у том аутобусу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Само Хрвати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад сте ушли у тај аутобус, знате ли где идете, 
куд се исељавате? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, нису нам рекли куд идемо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А везано за овај први дан кад је био напад на 
Ловас и кажете Вама је речно да сви идете тамо негде према 
задрузи, односно задругу да се пријавите итд., да ли Вам је познато 
колико је људи задржано и остало у задрузи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога Ви чујете да су ти неки људи остали 
били затворени у тим канцеларијама задруге? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па мештани су причали чим су остали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми да ли Вам је било познато у том 
периоду да је у подруму у простору месне заједнице постојао неки 
затвор? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Можете ли око тога да ми кажете од кога сте 
чули, шта се дешавало у том и евентуално да ли знате ко је ту био 
затворен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не знам ко је био затворен али причали 
су тако мештани исто.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми да ли имате сазнања да су неки Ваши 
мештани хрватске националности пронађени по неким гаражама и 
неким објектима да су поубијани у том периоду? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Имате ли сазнање за неке људе да сте чули 
који су то људи побијени, ко их то поби? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То не знам али причало се да су по 
гаражама и на гробљу исто. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми за Вашег стрица Ивана Палијана, је 
ли тако то је Ваш стриц, да ли је било дозвољено да се тај човек 
сахрани, да ви будете ту присутни и на који начин је он сахрањен? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не, они су њих потоварили у камион и 
онда су преко ноћи стајали тамо на долу у камиону целу ноћ и онда 
су ископали канал на гробљу у Ловасу и ту су их све потрпали, а 
нико није смео да иде.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Још једно питање оно кад кажете вратили сте 
се рањени са детелине, дошли тамо у задругу. Да ли сте тад имали 
неких проблема, евентуално Ви или неки Ваши други мештани који 
су преживели ово да је неко хтео да Вас убије или евентуално 
долазио ту па да? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тада не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А када после? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: После, пред Божић и нову годину онда су 
ишли тако по кућама и одводили људе и ујутру их само у аутобус 
метну и пошаљу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Пуномоћници, изволите. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: (пуномоћник оштећених) – Да ли је сведоку 
познато било да је видео на дан напада на Ловас, било да је касније 
чуо да је неко од мештана Срба учествовао у нападу на Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Знате ли ко је то учествовао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тепавац Зоран, Тепавац Радован, не могу 
се сјетити даље. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли је ова група војника која је била у 
Вашој улици, да ли је она исто на дан напада на Ловас, да ли је она 
улазила у Ваше двориште? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Поподне тад кад су ишли у претрес. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли су радили претрес Ваше куће? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Када сте Ви први пут видели Љубана 
Деветака након напада на Ловас? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па након пар дана. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли сте учествовали у неком скупу у 
Кино дворани?  
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Кажите ми, тад кад сте након напада 
обављали  те послове резања дрва и то, са ким сте то радили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Рендулић Миле. 
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СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли сте се тад налазили у пратњи неких 
Срба, да ли су Срби ишли да вас прате док сте то радили? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А знате ли чему су служила та дрва која сте 
Ви резали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па људима за ложити. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А коме су, јесу ли она дељена некоме по 
селу или то? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Коме? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ја мислим људима тамо, Србима. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Свима или само Србима? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Већином смо код њих резали дрва. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Молим? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Већином смо код њих резали дрва. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Добро. A да ли Вам је познато, малопре сте 
нешто поменули али како је вршена сахрана ових убијених Хрвата у 
селу након напада и после тога, како су они сахрањивани? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па довежени су камионима на гробље и 
побацани у канал. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А ко је то организовао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Е, то не знам. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли су њихове породице учествовале у 
тој сахрани, да ли су на било који начин знале да ли су они и где 
сахрањени? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Колико ја знам нису, нису смеле. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли су и Срби радили након напада на 
Ловас, односно да ли су обављали тај неки принудни рад или како 
год? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па који су радили у задрузи ти су радили 
нормално. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли је неко 18-ог, да ли сте знали заправо 
пре 18.10. да у околини села постоје нека минска поља, да је било 
шта минирано? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли је неко од 17-ог, значи док сте 
затворени 17-ог увече и 18-ог ујутру у дворишту месне заједнице, 
помињао минска поља, мине, било како? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
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СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли вам је неко 17-ог рекао зашто сте 
затворени? Ви сте окупљени, рекли сте окупљени сте да би се 
договорили око сетве, али кад сте затворени да ли вам је неко рекао 
зашто сте затворени? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли сте неке друге мештане осим Деветака 
видели у дворишту задруге док сте били затворени? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па да Новаковић Миодрага.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Рекли сте да док сте одлазили, ваљда док 
сте се налазили на минском пољу да су вам војници рекли да не 
смете да залегнете у случају да на вас буде пуцано. Кад вам је, у 
ком тренутку вам је то било речено? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Кад смо кренули по дјетелини. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: 18-ог ујутру кад долазе ови добровољци, 
како их Ви називате, «Душана Силног» који су вас тукли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тако 7, пола 8, између тако. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли они долазе пре или са Љубаном 
Деветаком или након њега? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Прије њега. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А кад је Љубан Деветак ушао у двориште 
земљорадничке задруге, да ли је он могао да види да они туку 
мештане? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли је он, рекли сте да је спискове читао 
неко од војника. Да ли сте видели Љубана Деветака да чита неки 
списак? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
НАТАША КАНДИЋ: (пуномоћница жртава) – Кажите нам да ли Ви 
можете да кажете ко је власт организовао у селу после 10. октобра? 
Да ли војска? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не бих знао. 
НАТАША КАНДИЋ: А ко одлучује у селу, ето да ви долазите да 
радите, да други људи раде, ко организује, ко одлучује о томе да ли 
Вам је то познато? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Причало се да је Љубан Деветак 
организовао, ја то нисам чуо, али од мјештана сам чуо. 
НАТАША КАНДИЋ: Кажите ми, рекли сте да им за то читање 
спискова 18-ог ујутру да су неки одвојени и кад сте Ви отишли да су 
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они остали у задрузи, а да ли је било неког одвајања и да су ти 
одвојени изашли и напустили задружно двориште? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То јутро не. 
НАТАША КАНДИЋ: Не? Него само ови који су остали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
НАТАША КАНДИЋ: А да ли је, је ли било неког критеријума за 
одвајање, ови који остају, ови који онда се налазе у колони тој? На 
основу чега је било тога? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ови што су сви били у дворишту ти су сви 
ишли на минска поља. 
НАТАША КАНДИЋ: Ја питам да ли сте могли да приметите, да 
запазите да је било неког критеријума зато што одвајање, да неко 
иде, да неко остаје, на основу чега да ли сте могли да приметите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Због чега су они остали то не знам, онда 
смо сутра чули да су убијени. 
НАТАША КАНДИЋ: Не, не, да. А да ли су неки, поново понављам, а 
да ли су неки који су били у дворишту осим ових који су одвојени, 
па кажете убијени су и ви који сте одведени на минско поље да ли 
је била још нека група која није страдала? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, вече одмах кад смо ушли онда су њих 
одмах одвојили. 
НАТАША КАНДИЋ: 17-ог увече? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Који су радили електричари и који су 
радили у пекари њих су одвојили и одвели их у кућу од Милка, 
Мирка крај амбуланте. 
НАТАША КАНДИЋ: А ко је то њих одвојио? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па питали су ко ради за струју ту и у 
пекари и онда су они изашли и онда су њих одвојили. 
НАТАША КАНДИЋ: А добро ко је то питао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Тај што је главни од тих шарених. 
НАТАША КАНДИЋ: Ти, тај који вас је водио следећег који је водио 
колону или? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
НАТАША КАНДИЋ: Та особа, тај? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, та особа. 
НАТАША КАНДИЋ: А кажите ми ови остали који су ишли на посао а 
да нису били запослени, знате оно запосле неког у некој фирми па 
иде на посао, него сад у том ратном стању ко је доносио те одлуке 
ко треба да ради, којим послом да се бави, где треба да иде, да ли 
Вам је то познато? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: То ми није познато. 
НАТАША КАНДИЋ: А да ли сте виђали жене које иду да раде, иду да 
беру јабуке, виноград? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Кукуруз семенски су ишли брати. 
НАТАША КАНДИЋ: А које су то жене биле, да ли онако жене из села, 
независно од тога да ли су Хрватице или Српкиње? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Из села жене, Хрватице. 
НАТАША КАНДИЋ: Је ли било неких Српкиња које су ишле на те 
послове брања? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Колико ја знам не. 
НАТАША КАНДИЋ: Рекли сте нам да је било неке, помињали сте 
неку војску из Крагујевца. Одакле Вам то, да ли Вам то неко каже, 
чујете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тако су причали ти војници. 
НАТАША КАНДИЋ: Који војници, да ли је то 18-ог, пре или касније? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Кад су ме довели тамо 18-ог кад сам 
дошао код њиховог доктора. 
НАТАША КАНДИЋ: Извините само да, да ли се то причало о 
војницима из Крагујевца пре 18-ог или после 18-ог? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево сад је појаснио, он кад су га довели код 
војног доктора у школу. Јесам ли тако добро разумела да сте чули 
да је то? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да. 
НАТАША КАНДИЋ: А кажите ми да ли је тај доктор у школи он 
боравио неко дуже време ту у селу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па колико су они били, то је ваљда 
њихов тамо доктор. 
НАТАША КАНДИЋ: Па колико, кад су они отишли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Десетак дана можда су, не знам. 
НАТАША КАНДИЋ: А поменули сте такође да сте ишли  код свог 
месног лекара. Ко Вас је упутио тамо? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па тај један војник ме је водио, али 
доктор наш није био, није био у селу ваљда онда ме одвео код 
њиховог. 
НАТАША КАНДИЋ: А после где сте ишли? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Код њиховог доктора у школу. 
НАТАША КАНДИЋ: А ја сам разумела да сте Ви и после тога се 
обраћали и ишли код свог месног лекара? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Прво ме је тамо водио, он није био у 
селу. 
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НАТАША КАНДИЋ: Па добро, рекли сте да није био тамо? Али после? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: После, сутрадан су ме онда одвели у Шид 
код доктора и онда сам нормално даље ишао код нашег доктора на 
превијање. 
НАТАША КАНДИЋ: Добро. Кажите ми, је ли било у селу неког 
састанка, скупа поводом тих убистава? Да ли је било да је неки 
службени орган прикупљао изјаве, испитивао неке људе, да ли 
знате нешто о томе? Да ли је Вас неко позивао да Вас пита, да узме 
службено изјаву неку? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не знам то. 
НАТАША КАНДИЋ: А да ли сте имали прилике са неким да 
разговарате о томе, неко ко је био у задрузи на некој позицији, у 
полицији? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
НАТАША КАНДИЋ: Немам више питања. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Има ли тужилац допунских питања? Изволите. 
Само ћемо сачекати.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад је говорио о овом 06. априлу 1992. године. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знамо да ли је прекид. Добро, морамо са 
људима да се одјавимо да не буде прекинута веза а завршено.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Сведок је рекао да 06. априла 1992. године, 
након што су га с посла довели кући, долази Жељко Крњајић и 
саопштава им да сви заједно морају да  напусте кућу. Да ли је том 
приликом поменуо било који разлог шта Вам је конкретно рекао 
зашто морате да напустите Вашу кућу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Није ми ништа рекао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Само још једно питање господине 
Палијан. Ви сте овде у изјавио Хашким истражитељима у неком 
контексту приликом оног издвајања тамо у задрузи па три списка па 
једни на једну страну па ти су тучени, помињали нека ХДЗ касета и 
да Ви мислите да је то издвајање било прегледавањем те ХДЗ 
касете, снимка ХДЗ прославе? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па да то су све затекли у згради тамо 
задруге. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли Ви од неког чули да су они гледали ту 
ХДЗ касету, односно снимак па да је то издвајано или на основу чега 
Вам то помињање? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Они су причали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Они су причали? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Који они, на кога то мислите? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ти који су добровољци били се 
затекли у дворишту, да су гледали целу ноћ, тако су рекли, касете, 
није једна него је било више касета. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па да ли су ти људи који су издвојени, односно 
који су били на тим списковима и који су највише тучени, да ли су 
према Вашим неким сазнањима припадници ХДЗ-а? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И само још да Вас питам за неке овде Ваше 
мештане Србе да ли их знате и да ли сте их евентуално тих дана 
виђали по селу и која је њихова улога била? Слободан Зораја? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, мјештанин, виђао сам га. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли то лице било наоружано или је имало 
униформу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Ја мислим да је наоружан био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Душан Грковић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, он је из Товарника иначе, у 
Товарнику је живео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли био наоружан, је ли имао униформу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да, да наоружан је био, и у униформи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Милорад Воркапић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да и он је био наоружан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Милан Воркапић, звани «Трнда»? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Њега се не сећам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Зоран Тепавац? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је био наоружан, да ли је имао 
униформу? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Наоружан је био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Униформу да ли је имао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли се сећате какву униформу, да ли је била 
војна униформа, полицијска униформа? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Војна од ЈНА ја мислим да је била , он је 
ишао кроз нашу улицу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Обрад Тепавац? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Он је касније дошао, није био одмах, 
њега нисам одмах видео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад то касније, на шта то мислите касније? 
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Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па ја мислим да је било после 18-ог да је 
онда дошао у село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли био наоружан, у униформи? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Па био је у униформи, али нисам видео 
да је наоружан био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Миленко Рудић, за њега сте већ причали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овај Мирко Рудић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: И он је исто био у униформи, био је 
наоружан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Илија Воркапић? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да и он је био у униформи и био је 
наоружан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Милорад Радојчић, звани «Бајица»? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да и он је био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Неко лице Зоран Бурсаћ да ли знате да ли је то 
лице из Ловаса? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знате, је ли? Марко Јапунџа да ли знате то 
лице? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Знам лице али нисам га видео да је био 
наоружан и у униформи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Душан Ступар, да ли знате тако неког? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И Жељко Ракић да ли знате таквог? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко је то? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Он је био у униформи и наоружан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Коме је он припадао? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Коме је он припадао у формацијском смислу и 
он и ови људи остали? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Е, то не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А овај Жељко Ракић, да ли је он из Ловаса? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Господине Палијан, имате ли још нешто 
да кажете што Вас нико није питао, а Ви евентуално сматрате да је 
битно да истакнете? 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  
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 Довршено сведочење. 
 
Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ: Ја имам приговор на овако постављено 
питање од стране тужиоца који је писао оптужницу и поставио је 
питање везано за време које није. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само да завршимо са сведоком, да сведок тамо 
не чека. 
Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ:Па не али сам мислио да сте завршили, и 
звините. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, нисмо. Довршено је сведочење, захваљујем 
Вам се што сте дошли у суд у Вуковару да сведочите у овим 
догађајима у којима сте и Ви оштећени и повређени. До виђења. 
Сведок ВЛАТКО ПАЛИЈАН: До виђења. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да се одјавимо са судом у Вуковару. У реду је. 
Изволите. 
Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ: Нажалост, са извесним закашњењем али 
раније нисам напросто стигао да реагујем, али заиста мислим да 
нема смисла да тужилац поставља питање везано за време које 
апсолутно није обухваћено оптужницом и не односи се на овај 
предмет. То бих наравно могао да очекујем од других учесника 
овога поступка али од тужиоца свакако не. Ово говорим у најбољој 
намери без икаквих других разлога. Хвала Вам лепо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Можда тужилац хоће да Вам одговори. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У основи примедба је основана. Ја сам само 
поставио питање, надовезаћу се на питање председника већа јер тај 
део исказа овог сведока се налази садржински у записник ових 
Хашких истражитеља где је између осталог то наведено, значи само 
из контекста тог записника и ништа више, чисто информативно а 
заиста се не односи на овај део оптужбе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли имате Ви неку примедбу? Да ли је то иста 
примедба на тужиоца или? 
Адв. БРАНКО  ЛУКИЋ: Немам примедби поштована председавајућа, 
само имам осам фотографија, пошто нам сутра долази такође човек 
који је био на минском пољу, да евентуално кроз њега покушамо да 
рашчистимо приступност неких од ових униформи на минском пољу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У реду. 
Адв. БРАНКО  ЛУКИЋ: Хвала Вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  
 

ВР
З 0

38
0



Транскрипт аудио записа 
са главног претреса од 22. марта 2010. године 

Видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у Вуковару 
 

69

 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 
 Главни претрес СЕ ПРЕКИДА у 13:21 час и биће 
настављен дана 23.03.2010. године, са почетком у 09:30 
часова. 
 
 Довршено. 
 
ЗАПИСНИЧАР                                   ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА 
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